

# 关于循证护理在儿科护理中的作用研究

崔 焜

淄博市妇幼保健院 山东 淄博 255000

摘要: 目的: 探讨循证护理在儿科护理中的作用。方法: 选择 2021 年 1 月至 2022 年 1 月本院收治的 320 例患儿, 分为对照组和观察组, 各 160 例。对照组采用常规护理, 观察组采用循证护理。比较两组患儿静脉穿刺成功率、穿刺疼痛评分、家属满意度。结果: 观察组患儿静脉穿刺成功率高于对照组, 穿刺疼痛评分低于对照组, 家属满意度高于对照组, 差异均有统计学意义 (P<0.05)。结论: 循证护理在儿科护理中具有重要作用, 值得推广应用。

关键词: 循证护理; 儿科

## Research on the Role of Evidence-based Nursing in Pediatric Nursing

Ye Cui

Zibo Maternal and Child Health Care Hospital Shandong Zibo 255000

Abstract: Objective: To study the role of evidence-based nursing in pediatric nursing. Methods: From January 2021 to January 2022, 320 children who came to our hospital for pediatric treatment were selected for investigation. In addition to targeted treatment, nursing intervention should also be combined with children who came to our hospital. According to the nursing measures, they were divided into 2 groups, with 160 children in each group. According to the way of nursing, they were named as routine group and study group. The nursing program used by the routine group was traditional routine nursing, and the nursing program used by the research group was evidence-based nursing. Summarize and explore the implementation effect of two nursing programs. Results: The puncture time of dorsal hand vein in the study group was shorter than that in the conventional group, and there was significant difference between the two groups (P<0.05); the score of nursing coordination in the conventional group was lower than that in the research group, and the difference between the two groups was significant (P<0.05). Conclusion: The effect of evidence-based nursing in pediatric nursing is excellent, this program is worthy of clinical application and popularization.

Keywords: Evidence-based nursing; Pediatrics

关键词: 循证护理; 儿科

循证护理在儿科护理中的作用研究

### 1 资料与方法

1.1 一般资料

选择 2021 年 1 月至 2022 年 1 月本院收治的 320 例患儿, 分为对照组和观察组, 各 160 例。



[5] 懃口懃, 悴吐. 全儻伐(口) 尸 突声僚(口) 掂丰嫒勿佞瀆  
怵勿墀學忙怫呼媵媵[J]. 瀆怵勿墀, 2018, 4(1): 80-83.

[6] 崇安澄. 瀆怵克吃<sup>L</sup> 尙 寔克吃伉丰嫒勿墀吃偕  
她媵媵[J]. 份(七)墀, 2020, 17(32): 125-127.